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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 238 (Alm. del): 

I brev af 15. marts 2018 har udvalget stillet mig følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål:  

”Vil ministeren i forlængelse af samråd om mangel på folkeskolelærere, 

jf. UNU alm. del - samrådsspørgsmål AI-AJ kommentere på udsagnet 

om, at hver 10. underviser i folkeskolen ikke er læreruddannet, og her-

under redegøre for om de som minimum har en pædagogisk baggrund 

og/eller en faglig baggrund som er relevant for det fag, de underviser i?” 

Svar: 

Det fremgår af undersøgelsen ”Flere lærere uden uddannelse”, der er 

udarbejdet af Arbejderbevægelsens Erhvervsråd for Danmarks Lærerfor-

ening, at andelen af læreruddannede i kommunale lærerstillinger er faldet 

fra 89,2 procent i 2013 til 83,8 procent i 2016. Af de 16,2 pct. som ikke 

er læreruddannede udgør pædagoger og akademikere samlet set 3,7 pct. 

Undervisere uden erhvervskompetencegivende uddannelse udgør 9,4 

pct., mens der er en restgruppe af undervisere med andre uddannelser, 

som udgør 3,1 pct. Størstedelen af underviserne uden erhvervsgivende 

kompetencer har som minimum en gymnasial uddannelse.  

 

Det bemærkes, at det ikke på baggrund af undersøgelsen er muligt at 

sige, hvilke typer opgaver det ikke-læreruddannede personale varetager. 

En forklaring på udviklingen kan potentielt set være, at skolerne anven-

der flere vikarer. Det er noget jeg er meget opmærksom på, og jeg har 

derfor sammen med folkeskoleforligskredsen taget initiativ til en under-

søgelse, der skal afdække skolernes brug af vikarer.  

 

Jeg vil i den forbindelse endnu engang understrege, at det ikke er hensig-

ten, at personale uden relevant uddannelse eller kvalifikationer skal un-

dervise i folkeskolen. 
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Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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